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PROTOKÓŁ NR VII/11 
z przebiegu VII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 kwietnia 2011 r. 
 
VII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 21 radnych. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr IV/10 . 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 

Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, Ireneuszem Plechanem na czele, 
a także kierownicy i komendanci podległych jednostek i naczelnicy wydziałów 
Starostwa Powiatowego, przedstawiciele samorządu gminnego powiatu. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1100 otworzył VII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 21 radnych, co stanowi 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Zaktualizowany porządek oraz 
dodatkowe projekty uchwał radni otrzymali już na posiedzeniach Komisji i je 
pozytywnie zaopiniowali. Porządek obrad w poniższym brzmieniu Rada 
przyjęła jednogłośnie, 21 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie VII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr V/11 i VI/11. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym 
6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 

z Organizacjami Pozarządowymi Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego na 2010 r. 

7. Informacja o stanie dróg powiatowych i planowanych inwestycjach na 
najbliższe lata (wersja elektroniczna). 

8. Wnioski i interpelacje radnych. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Powiatowy Zespół do 
Spraw Orzekania o Niepełnosprawności w Zielonej Górze, (druk 44); 

2) zmiany Statutu Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg, 
(druk 45); 

3) zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Sulechowie, (druk 46); 

4) priorytetów w inwestycjach drogowych w kadencji 2010-2014, (druk 
48); 

5) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Powiatu 
Zielonogórskiego, (druk 47) 

6) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowogród Bobrzański, 
(druk 43); 

7) zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, (druk 41); 
8) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk 42); 
9) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2008-2015”; (druk 40). 
10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zamknięcie VII Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 

Przewodniczący przypomniał, iż Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 
a w papierowej wersji wyłożony przed sesją.  

Do projektu Krzysztof Romankiewicz zgłosił uwagę o braku zapisu 
wypowiedzi poruszającej sprawę strategii rozwoju regionalnego. 

Edwin Łazicki stwierdził, iż taki zapis znajduje się i zacytował go. 
Protokoły V/11 i VI/11 zostały przyjęte jednogłośnie. 

 
Ad 4. 
 Starosta przedstawił informację z prac Zarządu w okresie pomiędzy od 
dnia 24 marca 2011 roku do dnia 28 kwietnia 2011r Zarząd odbył 7 posiedzeń, 
podjął 18 uchwał oraz przygotował na dzisiejsze posiedzenia 9 projektów 
uchwał. Podjęte uchwały dotyczyły:  
§ udzielenia poręczenia  kredytu długoterminowego dla SP ZOZ 

w Sulechowie, 
§ powołania na stanowisko dyrektora PUP w Zielonej Górze 
§ udzielenia pełnomocnictwa Pani Irenie Radziusz – dyrektorowi 

Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze 
§ Zmiany w uchwale  budżetowej na 2011r. 
§ Wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie ruchomych składników 

majątkowych na rzecz Grzegorza Lisiewicza członka Lubuskiego 
Stowarzyszenia Twórców Rękodzieła Ludowego i Artystycznego 
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§ Zmiany uchwały nr 25/2011 z dnia 9 marca 2011r. w sprawie ogłoszenia 
otwartego konkursu ofert na realizację zadania Powiatu z zakresu pomocy 
społecznej – prowadzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej 

§ Rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania z zakresu 
pomocy  społecznej – prowadzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej 

§ Ogłoszenia konkursów na stanowiska dyrektorów szkół i placówek 
prowadzonych przez Powiat Zielonogórski 

§ Podziału środków finansowych na doradztwo metodyczne dla nauczycieli 
§ Uzgodnienia zawodów w których kształci technikum Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie (technik energetyk i technik obsługi 
turystycznej) 

§ Powołania komisji konkursowej w celu zaopiniowania ofert na realizację 
zadań publicznych złożonych w otwartym konkursie przez organizacje 
prowadzące działalność pożytku publicznego w 2011 roku. 

§ Sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Trzebiechowie 
stanowiącego własność Powiatu w trybie przetargu ustnego 
nieograniczonego 

§ Przejęcia nieruchomości położonej w Sulechowie przy ulicy Zwycięstwa. 
§ Przejęcia nieruchomości położonej w Sulechowie przy 

Al. Niepodległości. 
§ Nabycia na własność Powiatu nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność osoby fizycznej. 
§ 2 razy zmiany uchwały budżetowej na 2011r. 
§ powołania Komisji inwentaryzacyjnej w celu przejęcia od SP ZOZ 

w Sulechowie nieruchomości przy ul. Zwycięstwa dz. nr 325/7, 
dz. nr 374/10. 
 

Informację o przeprowadzonych przetargach w Powiatowym Zielonogórskim 
Zarządzie Dróg i w Starostwie Powiatowym stanowi załącznik nr 3. 

 

W okresie międzysesyjnym Starosta i Wicestarosta uczestniczyli w naradach, 
szkoleniach i uroczystościach: 

1. XIV Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich w Warszawie  
2. uroczystym otwarciu Zamku w Sulechowie.  
3. Dniu Otwartym w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie.  
4. sprzętu logistycznego Jednostce Ratowniczo -Gaśniczej w Sulechowie.  
5. zakończeniu turnieju mini siatkówki w Zespole Szkół w Sulechowie.  
6. seminarium „Przekształcenie SP ZOZ w spółkę prawa handlowego oraz 

w szkoleniu dotyczącym zarządzania kryzysowego, które odbyło się 
w Karpaczu.  

7. spotkaniu dotyczącym planów rozwoju Portu Lotniczego Zielona Góra w 
Babimoście.  

8. udział w obchodach 71 rocznicy Zbrodni Katyńskiej oraz II deportacji 
Polaków na Sybir na Cmentarzu Komunalnym w Zielonej Górze.  
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9. prowadzenie posiedzenia Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego.  

10. seminarium naukowym na Uniwersytecie Zielonogórskim pt. 
„Krajoznawstwo i turystyka na miarę potrzeb i możliwości”.  

11. Powiatowych Eliminacjach Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu 
Drogowym w Starym Kisielinie, podczas których wręczył puchary 
zwycięzcom.  

12. podpisanie umowy z Wojewodą Lubuskim na modernizację drogi 
powiatowej nr 1071F.  

13. posiedzenie Społecznej Rady ZOZ Sulechów.  
Przewodniczący Rady powiedział, że była propozycja przekazania 

radnym informacji o pracach Zarządu na piśmie. 
 

Ad 5. 
 Przewodniczący Rady przedstawił swoje działania w okresie 
międzysesyjnym. Pełnił cotygodniowe dyżury w Biurze Rady, Brał udział 
w posiedzeniach Komisji. Ponadto brał udział w spotkaniach, naradach, 
konferencjach:  
§ spotkanie z Radą Gminy i Wójtem Gminy Zabór dotyczącym inwestycji 

drogowych na terenie gminy Zabór, 
§ zebranie Zarządu Powiatowej Ochotniczej Straży Pożarnej 
§ wiceprzewodniczący Krzysztof Sroczyński uczestniczył 

w uroczystościach z okazji 71. rocznicy mordu Katyńskiego i 1. rocznicy 
katastrofy pod Smoleńskiem 

 
Ad 6. 
 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego na 2010 r. radni przeanalizowali na posiedzeniach komisji. 
Informację przyjęto jednogłośnie, załącznik nr 4. 
 
Ad 7. 

Zdzisław Wilczyński, przedstawiciel przedsiębiorstwa Stelmet S.A. 
zaprezentował stanowisko firmy w sprawie budowy drogi w Jeleniowie. 
(załącznik nr 5) 

Informacja o stanie dróg powiatowych i planowanych inwestycjach na 
najbliższe lata została przedstawiona radnym w wersji multimedialnej. Została 
ona bardzo szczegółowo na posiedzeniach komisji przedyskutowana.  

Edwin Łazicki przypomniał, iż proponowano ujęcie dodatkowo 
2 inwestycje: ulica 31 stycznia w Sulechowie oraz droga Radomia – Drzonów. 

Starosta poinformował, iż ujęto te propozycje w planie. 
Jadwiga Oziemkowska spytała o budowę chodnika w Krępie. 
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Ireneusz Plechan stwierdził, iż niestety nie wszystkie inwestycje uda się 
zrealizować jednocześnie, lecz w miarę możliwości będą podejmowana inne 
pilne działania. 

Jadwiga Oziemkowska podziękowała i wyraziła nadzieję na szybkie 
wykonanie chodnika. 

Alicja Zbaraszczuk zwróciła uwagę na fatalny stan drogi Kargowa – 
Karszyn i przekazała Zarządowi Powiatu zdjęcia przedstawiające ww. drogę 
(załącznik nr 6). Spytała również o czas realizacji budowy drogi: dokumentacja 
na 2011 rok, natomiast realizacja inwestycji na 2013 rok, czy tak długo trwają 
procedury, czy to brak środków finansowych powoduje rozciągnięcie w czasie. 

Roman Rakowski, Burmistrz Sulechowa poruszył sprawę remontu Alei 
Niepodległości w Sulechowie. Jest to droga prowadząca do nowego szpitala, 
a jej stan jest bardzo zły, obecnie sfrezowano nawierzchnię. Podkreślił 
zaangażowanie gminy w każdą powiatową inwestycję drogową w Sulechowie. 
Prosił o jak najszybszą naprawę tej ulicy a gmina, jak zawsze pomoże. Zarząd 
Województwa położy nowy dywanik do Bramy Piastowskiej. Wyraził 
zrozumienie dla wielu innych ważnych remontów, lecz prosił o wykonie 
naprawy w bieżącym roku, zadeklarował pomoc. 

Edwin Łazicki potwierdził udział gminy w powiatowych inwestycjach, 
jednocześnie przypominając o dysproporcjach: Powiat – 12 mln., Gmina 
400 tys. 

Janina Kałuża spytała o powód usunięcia z planu na 2011 r. budowę 
chodnika w Jeleniowie. 

Jarosław Sanecki poparł stanowisko Burmistrza Sulechowa, poprosił o 
przygotowanie studium kompleksowego remontu Alei Niepodłości, w tym 
przebudowy sieci kanalizacyjnej, budowy nawierzchni i planu reorganizacji 
ruchu z możliwością jego ograniczenia, szczególnie w pobliżu szpitala wraz z 
wykonaniem kosztorysu, uwzględniając ewentualne pozyskanie środków 
zewnętrznych, np. ze „schetynówek”. Gmina Sulechów partycypowałaby w 
kosztach w stopniu adekwatnym do zadania.  

Henryk Jagoda zwrócił uwagę Zarządowi Powiatu, iż prace na Alei 
Niepodległości zostały wykonane poza terminarzem robót, kolejność prac miała 
być uzgodniona w dzisiejszej dyskusji. Nadmienił, iż najwięcej inwestycji 
wykonano w Gminie Sulechów i Zielona Góra. 

Krzysztof Romankiewicz oznajmił, iż każdy z radnych walczy i prace na 
terenie „swoich” gmin. Gmina Czerwieńsk postuluje o wykonanie chodnika na 
długości ok. 100 m. wzdłuż drogi powiatowej, wówczas przejmie tę drogę. 

Stanisław Okopień zaproponował, by remont drogi Kargowa – Karszyn, 
wydłużyć do Siadczy. Remontu wymaga również droga Kolesin – Wojnowo. 

Grzegorz Doszel, Wójt Gminy Bojadła poparł stanowisko Stanisława 
Okopienia, poprosił o budowę chodnika w Młynkowie i drogi Bojadła – Pyrnik. 

Ewa Łysień w sprawie Alei Niepodległości oznajmiła iż trwają rozmowy 
z konserwatorem zabytków, który postuluje o pozostawienie zabytkowej, 
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brukowej nawierzchni, ruch po tej nawierzchni powoduje bardzo uciążliwy 
hałas. Spytała również o koszt tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że informacja Powiatowego 
Zielonogórskiego Zarządu dróg to plan, który może być modyfikowany w miarę 
potrzeb i możliwości finansowych. 

Jadwiga Oziemkowska zauważyła, iż w planie zawarto budowy drogi 
Milsko – Dąbrowa oraz Czarna – Zabór. 

Starosta Zielonogórski powtórzył: nie jest możliwe zrobienie wszystkiego 
w jednym czasie. W chwili obecnej propozycje inwestycji to koszt ok. 30 mln. 
Przy pozyskaniu środków zewnętrznych. Powiat ma inne równie ważne zadania. 
Istnieje groźba zwrotu ok. 4,5 mln. Za karty pojazdów, ponieważ zmieniła się 
wykładnia prawa. W sprawie frezowania Alei Niepodległości poinformował, iż 
w styczniu zaczęto łatanie tej drogi, lecz okazało się bardzie ekonomiczne 
sfrezowanie jej. Po jezdnią jest stara, przedwojenna kanalizacja, słaba 
przepustowość i bez wymiany tej infrastruktury sanitarnej nie będzie wymiany 
nawierzchni. 

Jadwiga Oziemkowska wyraziła zrozumienie, że brak środków na 
wszystkie naprawy, ale zauważyła, iż na posiedzeniu komisji w planie były 
remonty w dróg w gminie Zabór, obecnie ich nie ma. Gmina zawsze 
partycypowała w kosztach napraw i remontów chodników i zawnioskowała, by 
te inwestycje włączyć do planu. 

Krzysztof Romankiewicz zgłosił wniosek by opracować plan jedynie na 
2011 rok. 

Janina Kałuża spytała czy łącznie z drogą w Jeleniowie będzie robiony też 
chodnik. 

Ireneusz Plechan, Starosta Zielonogórski potwierdził budowę chodnika 
w Jeleniowie. Poinformowała, iż trwają rozmowy z włodarzami Gminy Zielona 
Góra oraz przedstawicielami Stelmetu w sprawie współfinansowania. 
Odpowiadając Krzysztofowi Romankiewiczowi stwierdził, iż to nie racjonalnie, 
gdyż nie wiadomo ile uda się wykonać, a miarę możliwości i potrzeb będzie 
można przesuwać inwestycje.  
 Wniosek Jadwigi Oziemkowskiej o dopisanie do planu remontów dróg 
drogi Czarna – Zabór i Milska – Dąbrowa przyjęto 11 głosami „ZA” przy 
10 „WSTRZYMUJĄCYCH”. 
 
Ad 8. 
 Henryk Jagoda spytał o działalność Stowarzyszenia Bezpieczny Powiat. 
Poprosił o odpowiedź w sprawie reorganizacji struktur policji, są niejasności. 

Krzysztof Romankiewicz zauważył, iż wniosek o skrócenie planu jedynie 
na 2011 rok nie został przegłosowany. 

Henryk Jagoda poprosił o wycofanie wniosku Krzysztofa 
Romankiewicza. 
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Wniosek Krzysztofa Romankiewicza poddano pod głosowanie. 5 „ZA”, 
14 „PRZECIW”, 2 „WSTRZYMAŁ SIĘ”. 

Stanisław Okopień ponowił prośbę o wykonanie dokumentacji na drogę 
Kargowa – Karszyn – Siadczy. 

Edwin Łazicki oznajmił, iż Zarząd rozpatrzy sprawę. 
 
Ad 9. 
 Przewodniczący rady przypomniał, że wszystkie projekty uchwał były 
rozpatrywane na posiedzeniach komisji i zostały pozytywnie zaopiniowane. 

1) Rada jednogłośnie, 21 ZA przyjęła Uchwałę VII/43/11 w sprawie 
utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Powiatowy Zespół do Spraw 
Orzekania o Niepełnosprawności w Zielonej Górze, (załącznik nr 7). 

2) Radni bez uwag, 21 ZA przyjęli Uchwałę VII/44/11 w sprawie zmiany 
Statutu Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg, (załącznik nr 8). 

3) 21 głosów ZA przy podejmowaniu Uchwały VII/45/11 w sprawie 
zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Sulechowie, (załącznik nr 9). 

4) Uchwała VII/46/11 w sprawie priorytetów w inwestycjach drogowych 
w kadencji 2010-2014 została przyjęta 21 głosami ZA, (załącznik nr 10). 

5) Przewodniczący Rady przypomniał radnym przyczynę nowelizacji uchwały 
podjętej na V sesji. 
Henryk Jagoda zawnioskował, by w § 7.1 wykreślić słowa: „na posiedzeniu 
organu, w którym powinien uczestniczyć” Wniosek przyjęto 20 głosami 
„ZA”, 1 „WSTRZYMUJĄCY”.  
Uchwałę VII/ 47/11 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet 
dla radnych Powiatu Zielonogórskiego Rada podjęła 18 głosami „ZA”, przy 
3 „WSTRZYMUJĄCYCH” (Janina Kałuża, Hanna Wysocka, Alicja 
Zbaraszczuk), (załącznik nr 11). 

6) Radni jednogłośnie, 21 „ZA” podjęli Uchwałę VII/48/11 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowogród Bobrzański, 
(załącznik nr 12). 

7) Skarbnik przedstawiła złożone radzie autopoprawki. Przyjęto je 
jednogłośnie.  
Uchwałę VII/49/11 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, 
przyjęto jednogłośnie, 21 „ZA” (załącznik nr 13); 

8) Uchwała VII/50/11 w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy 
finansowej powiatu została przyjęta 21 głosami „ZA”, (załącznik nr 14); 

9) Radni Uchwałę VII/51/11 w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” podjęli 21 głosami „ZA” 
(załącznik nr 15). 
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Ad 10. 
 Ryszard Górnicki przypomniał, iż Strategia Rozwoju Województwa 
Lubuskiego jest dokumentem powstającym w Urzędzie Marszałkowskim. 
Marszałek, Elżbieta Polak zorganizowała spotkania we wszystkich lubuskich 
powiatach w ramach opracowania Lubuskiej Mapy Potrzeb i Aspiracji. Wyniki 
spotkań będą ważnym materiałem w opracowaniu diagnozy i kierunków 
interwencji projektu aktualizowanej Strategii Rozwoju Województwa 
Lubuskiego. Starosta Zielonogórski również wziął udział w spotkaniu 
przedstawił wszystkie ważne dla powiatu zielonogórskiego założenia do tego 
dokumentu. 
 Ryszard Górnicki potwierdził złożoną na V sesji obietnicę przedłożenia 
radnym sprawozdań Zarządu i informacji o przetargach w formie pisemnej lub 
elektronicznej. Poinformował, iż Starosta przygotowuje zmiany organizacyjne 
funkcjonowania starostwa, za wydział organizacyjny odpowiadać będzie 
naczelnik. Sekretarz ma dużo pracy, odpowiada za cały urząd i wydział 
organizacyjny, to zmieni się. Nie zwiększy się budżet wynagrodzeń. 

W spawie Alei Niepodległości stwierdził, iż firma SUPEKOM miała 
dokonać odbioru sieci kanalizacyjnej, niestety nie wywiązano się z tego. Jest 
zaplanowane spotkanie Starosty z Burmistrzem Sulechowa w sprawie 
kanalizacji i ogólnie o remoncie Alei Niepodległości. 

Odnosząc się do pytania w sprawie funkcjonowania Stowarzyszenia 
Bezpieczny Powiat oświadczył, iż zostało ono rozwiązane. Pomimo wielu prób 
nie udało się go reaktywować. 
 Wicestarosta wrócił do tematu remontu dróg i współfinansowania ich 
przez gminy. Babimost wyraził wolę 50% partycypacji w kosztach naprawy 
ulicy Dworcowej. Wybór pierwszeństwa remontów przy współfinansowaniu 
z innymi podmiotami to dylemat. 
 
Ad 11. 

Sławomir Baranowski wyraził niezadowolenie z nałożonych ram 
czasowych trwania sesji. Poprosił o zapewnienie, oprócz kawy i herbaty - wody. 

Stanisław Okopień ponowił prośbę wykonania dokumentacji 
z wydłużeniem do Siadczy, jednocześnie poinformował, iż wójt rezygnuje 
z naprawy drogi Pyrnik – Bojadła na rzecz remontu do Siadczy. 
 
Ad 12. 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o 1305  

zamknął obrady VII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 

 
 
Protokołowała       Przewodniczący 

          Rady Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
                   Edwin Łazicki   

 


